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REKTORI KÄSKKIRI
7. ja 8. novembril tähistab meie kodumaa Suure Sot

sialistliku Oktoobrirevolutsiooni 62. aastapäeva. Üld
rahvaliku pidupäeva puhul õnnitlen kõiki instituudi 
õppejõude, üliõpilasi, teenistujaid, töölisi partei-, 
ametiühingu- ja komsomolikomitee ning rektoraadi n i
mel ja soovin edu õppe- ja kasvatustöös, uusi saavu
tusi teaduses ja majandusalases tegevuses.

K ä s i n :

tööülesannete eeskujuliku täitmise ja ühiskondlikust 
elust aktiivse osavõtu eest avaldada tänu järgmistele 
instituudi töötajatele ja üliõpilastele.

AVO AASMA, LS-31 üliõpilane.
ANDRUS AAVIK, ET-31 üliõpilane.
OLEV AIT, arvutuskeskuse insener-programmeerija.
ANDRES ALLIKMÄE, L I-91 üliõpilane.
PEEP CHRISTJANSON, põlevkivikeemia ja -sünteesi 

probleemlabori osakonnajuhataja.
ALEKSANDER GORDIENKO, EE-58 üliõpilane.
OLEV ELJAS, turbiinidetailide tehnoloogia auto- 

maatprojekteerimise tootmisharulabori nooremteadur.
REET GRÜNER, LS-91 üliõpilane.
MARIKA HEINSOO, arvutuskeskuse insener-prog- 

rammeerijä.
HELVE JAADLA, poliitilise ökonoomia kateedri ka

bineti juhataja.
ILMAR JAKOBSON, EE-72 üliõpilane.
JÜRI JALAKAS, LE-71 üliõpilane.
KÄIDU JALAKAS, MA-71 üliõpilane.
ERIK JÜRVES, turbiinidetailide tehnoloogia auto-

maatprojekteerimise tootmisharulabori juhtiv insener.
ÜLLE KAAR, TL-71 üliõpilane.
TIINA KABEL, TM-31 üliõpilane.
ASTI KAILAS, K A -92 üliõpilane.
ALEKSANDER KILK, elektrotehnika aluste kateedri 

assistent.
VIIVIKA KIVIMÄE, orgaanilise keemia kateedri 

laborant.
ENN KUUSKMÄE, LA-71 üliõpilane.
PIRET KÕUTS, TU sektori osakonnajuhataja.
ANDRES LAANSOO, masinaehitustehnoloogia ka

teedri vanemõpetaja.
JÜRI LAPIMAA, raadiotehnika kateedri vanem

insener.
ENNO LEND, MA-51 üliõpilane.
MARINA LIMBERG, teoreetilise mehaanika kateed

ri laborant.
ERIK LINNAKS, raamatupidamise kateedri profes

sor.
PEETER LOKUTA, pulber metallurgia tootmisharu

labori vanemmehaanik.
PEETER LONDO, MM-32 üliõpilane.
TARMO LÄÄTS, sanitaartehnika kateedri insener.
VADIM MAKAROV, LS-97 üliõpilane.
JÜRI MALTSEV, raadiotehnika kateedri nooremtea

dur.
EEVI MELNIKOV, töö ja juhtimise teadusliku orga

niseerimise tootmisharulabori insener.
TIIT METSVAHI, autoteede kateedri vanemõpetaja.
RALF MIKENBERG, teadusliku kommunismi ka

teedri vanemõpetaja.
RUDOLF MOSBERG, metallide tehnoloogia kateedri 

dotsent.
SVETLANA MOZOLEVSKAJA, KR-37 üliõpilane.
AUGUST NOBEL, filosoofia kateedri dotsent,
VITALI PARANTAJEV, TR-57 üliõpilane.

VASSILI PORHOTUNOV, tsiviilkaitse kateedri õppe
meister.

HEIKKI PÄEVA, matemaatika kateedri assistent.
EEVI RAAS, raamatukogu sektorijuhataja.
TÕNU RADIK, MP-32 üliõpilane.
JAAN RIIVES, graafika kateedri assistent.
OLGA ROOSE, arvutuskeskuse insener-programmee

rija.
AIKI S AAVIK, pearaam atukogusid ja,
SERGEI SAVELJEV, MM-77 üliõpilane.
ÜLO SEPP, LA-31 üliõpilane.
AARNE SILAS, füüsika kateedri labori juhataja.
TOOMAS SILDAM, LR-51 üliõpilane.
ENNO SOONURM, õhtuse teaduskonna prodekaan.
AARNE SUURTHAL, toiduainete tehnoloogia ka

teedri assistent.
VIKTOR SULEPOV, TR-57 üliõpilane.
ÜLO TAIGRO, NLKP ajaloo kateedri professor.
IVAN TELLINEN, elektrotehnika aluste kateedri 

aspirant.
MARJU TIRO, KÜ-71 üliõpilane.
ALEKSEI TRIFQNOV, tsiviilkaitse kateedri vanem

õpetaja.
JUHAN VALTIN, elektrisüsteemide kateedri assis

tent.
TIIT VEERSALU, LE-92 üliõpilane.
HELGI VESKIMÄE, mineraalväetiste ja -söötade 

probleemlabori vanemteadur.
RIINA VIPPER, kehalise kasvatuse kateedri assis

tent.
OLGA VOLGINA, keelte kateedri assistent.
AARE VOOGLAID, informatsiooni töötlemise ka

teedri vanemõpetaja.

Rektor B. TAMM
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INSTITUUDI TÖÖEESRINDLASTE AUT АН V LI LE 
PAIGUTAMISE KOHTA

Vastavalt allasutuste esitistele käsin märkida ära 
instituudi järgmiste töötajate silmapaistvaid saavutusi 
tööülesannete täitmisel ja ühiskondlikus tegevuses ning 
paigutada nende fotod instituudi autahvlile.

LEMBIT JOORITS, ehitusteaduskonna dekaan.
RAIMOND KALA, tootmise ökonoomika ja organisee

rimise kateedri juhataja.
EDGAR KOGERMAN, üldteoreetiliste õppeainete tea

duskonna dekaan.
PEETER LARIN, NLKP ajaloo kateedri professor.
JÜRI PAPSTEL, masinaehitustehnoloogia kateedri 

dotsent.
HILDA PAUTS, TU sektori vanemökonomist.

TANIEL PERAMETS, ehitusjaoskonna 6. kategooria
keevitaja.

LUDVIG SCHMIDT, füüsikalise keemia kateedri 
vanemteadur.

ULJAS TAMM, elektroonika kateedri juhataja.
EDA TIHKAN, automaatika kateedri insener.
EELI TIIGIMÄGI, elektrisüsteemide kateedri dotsent.

Rektor B. TAMM
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Eeskujuliku ja kohusetruu töö eest vastuvõtukom is

jonis avaldas rektor tänu vastuvõtukomisjoni vastuta
vale sekretärile dots. O. AARNALE ja vastutava sek
retäri asetäitjale dots. E. SCHULTSILE.

Rektor oma 29. oktoobri käskkirjas avaldas kiitust 
kohusetundliku ja hea töö eest 1979. a. vastuvõtuko
misjonis järgmistele õppejõududele, teenistujatele ja 
üliõpilastele.

Graafika kateedri assistent H. ANNUKA, TI-71 ü li
õpilane L. ELMIK, elektronarvutite kateedri noorem
teadur K. GRIGORJEVA, poliitökonoomia kateedri 
assistent L. HANS ALU, K.-Järve üldtehnilise kat. labo

ri juhataja V. ILVES, toiduainete tehnoloogia kateedri 
assistent R. KALVE, m etallide tehnoloogia kateedri 
vanem insener E. KIVIRÄHK, ehituse ökonoomika ja 
organiseerimise kateedri laborant T. KULLER, elekt
rotehnika aluste kateedri labori juhataja J. LIIVET, 
teoreetilise mehaanika kateedri laborant M. LIM
BERG, mäekateedri dotsent K. OJASTE, elektriajamite 
kateedri vanem insener S. OZEROV, Kohtla-Järve üld
tehnilise kateedri vanemõpetaja T. PEDOKAND, filo- 
sosfia  kateedri assistent G. PIRNAZAROV-, raadioteh
nika kateedri insener E. POLMA, mäekateedri insener 
L. REHA, keem iatööstuse protsesside ja aparaatide ka
teedri assistent R. REILE, automaatika kateedri assis
tent A. RONK, arvutuskeskuse masinaülem E. ROO- 
TALU, ehitustehnoloogia kateedri vanemõpetaja 
G, TARGO, graafika kateedri mehaanik P. TASUR,

informatsiooni töötlemise kateedri vanemlaborant 
A. TERAS, filosoofia kateedri kabineti juhataja 
A. TIIK, automaatika kateedri vaneminsener J. TILK, 
kehalise kasvatuse kateedri dotsent V. T OP AASIA, 
TI-71 üliõpilane E. TRÄSS, poliitökonoomia kateedri 
vanemõpetaja N. TŠELQKOMPETS, arvutuskeskuse 
masinaülem M. VASSIL, masinaelementide kateedri 
laborant R. VIINAMÄGI, EE-51 üliõpilane L. VIIROK, 
ehitusmehaanika kateedri insener V. VILIPÕLD.

Kohusetundliku töö eest vastuvõtukomisjonis ja seo
ses 50. sünnipäevaga sai instituudi tänukirja TÕT-i 
insener KULLA VÕRNO.
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K o m s o m o l i  XXII I  k o n v e r e n t s
TPI komsomoli XXIII konverents toimus esmaspäeval,

29. oktoobril.
Aruandekõnega esines TPI komsomolisekretär RAIVO VIH~ 

VELIN, kes ütles oma kõne sissejuhatuses muu hulgas nii: 
«Sellest, kui tõsiselt ja kriitiliselt suudame oma tööd analüüsi
da, kui konkreetselt suudame kindlaks määrata ja piiritleda 
oma tulevasi ülesandeid, sellest sõltub meie homne edu. Meie 
konverents peab saama mitte niivõrd kokkuvõtete tegemise ö
kohaks, kuivõrd tõsiseks arutluseks meie puudustest ja viga- о
dest.» " w

Allpool toome Iühirefereeringu R. VIHVELINI ettekande щ
põhipunktidest. W

<

1. oktoobri seisuga on TPI 
komsomoliorganisatsioonis ar
vel 4393 ÜLKNÜ liiget. Kahe 
konverentsi vahelisel perioodil 
on TPI komsomoliorganisatsioon 
suurenenud 178 liikme võrra. 
Üldse moodustavad ÜLKNÜ 
liikmed instituudi üliõpilaskon
nast 91,7%. Sihikindla ning 
hästi läbimõeldud tööga m itte- 
kommunistlike noorte hulgas on 
võim alik vastuvõttu tunduvalt 
suurendada. NLKP liikmed või 
liikmekandidaadid on praegu 52 
üliõpilast.

ELKNÜ TPI organisatsiooni 
iga liikme põhiülesandeks on te
ma töö — ÕPPIMINE. Rahul
dustundega võime märkida, et 
komsomoliaktiivi õppeedukus 
on olnud pidevalt kõrgem ins
tituudi keskmisest (1977/78. õ.-a. 
— 91,8%, 1978/79. õ.-a. — 93,3%).

Ehkki võime nentida, et õppe
edukus meie instituudis on pi
devalt tõusnud, pole rahuloluks 
põhjust. Teadmisi ja oskusi 
omandama peab ikkagi üliõpi
lane ise, olgu õpetamise tase nii 
kõrge kui tahes. Väljalangevu
sest kõneldes tekib paratamatult 
küsimus: kus olid nende sadade 
üliõpilaste kaaslased, seltsime
hed, sõbrad? Väljapääs on ainult 
üks — õpperühmade komsomo
liorganisatsioonidel ja teadus
kondade komsomolibüroodel 
tuleb probleemiga tõsiselt te
gelda. Puudulik hinne komso
moli juhi õpimärkmikus on tõ
sine signaal teaduskonnabü- 
roole. Senisest enam tuleks õp
perühmade ja teaduskondade

komsomoliorganisatsioonides 
arutada õppeedukust ning loen
gutelt puudumist.

SOTSIALISTLIKUS VÕIST
LUSES, mille organiseerimine 
on samuti õppesektori ülesan
ne, selgitatakse käseoleval aas
tal välja iga kursuse parim 
rühm, keda autasustatakse 
ÜLKNÜ Keskkomitee ränd- 
vimpliga.

Komsomolikomitee teadustöö 
sektor töötab käsikäes instituu
di ÜTÜ nõukoguga. ÜTÜ eri- 
alaringid tegutsevad 43 kateed
ri ja 12 labori juures. 1978. a. 
osales ÜTÜ-s 4741 üliõpilast, 
s. o. 93,5% päevastest tuden
geist. Meie üliõpilasteadurite 
tööd on leidnud tunnustust ka 
üleliiduliselt. Võib Öelda, et 
teadustöö sektori peatähelepa

nu peab edaspidigi olema suu
natud üliõpilasteadurite tege
vuse kvalitatiivsele küljele.

Loengulis-propagandatöö sek
toril oli aruandeperioodil suuri 
raskusi. Puudus vajalik aktiiv 
ja järelkasv. Komitees ideoloo
giatöö eest vastutavad seltsi
mehed ei suutnud sektorit vaja
likult aidata, ei kasutanud ära 
ÜET teaduskonnas pakutavaid 
võimalusi. Kogemused näitavad, 
et ÜET lõpetanud kujunevad 
meie ühiskonna teooria ja ees
rindlike saavutuste andekateks 
propagandistideks, kuid 1978/79. 
õ.-a. osales meie ÜET-s vaid 
15% tudengeist. Käesoleval õp
peaastal töötab ÜET-s 18 eriala, 
varsti lisandub veel 4. Rahuldav 
pole noorlektori eriala omanda
vate üliõpilaste arv. Esmane 
ülesanne on sel alal mõlema õp
pekeelega õpperühmade arvu  
suurendamine ja väljalangevuse 
vähendamine. Tuleks jõuda nii
kaugele, et teaduskondade kõik 
komsomoliaktivistid lülituksid  
noorlektorite kooli. See pole 
ebareaalne ülesanne, olgugi ras
ke ja vastutusrikas.

TÖÖKASVATUSES on insti
tuudi komsomoliorganisatsioo
nil kujunenud kindlad töövor
mid. Kevadisel hoogtööpäevakul 
osales hulgaliselt üliõpilasi, sü
gisesel komsomolilaupäevakul 
üle 1000 tudengi. Mullusel ras
kel sügisel töötati vabariigi põl
lumajanduses üle 78 000 inim- 
päeva, enamus neist Paide ra
joonis. Ühine töö vormus möö
dunud talvel rajooni ja insti
tuudi sõprus- ja koostöölepin
guks.

Suvistes ühiskondlikes töödes
(SÜT) töötas 1979. a. üle 630 
üliõpilase. SÜT-i korraldamisel 
tuleks edaspidi operatiivsemalt 
vormistada SÜT-i nimekirju, ta
gada SÜT-i staabi komplektee
rimine teovõimelise kaadriga, 
parendada kontrolli tööga hõi
vatuse üle, töötada välja süs
teem SÜT-i arvestamiseks UPP  
raames.

Instituudi komsomoliorgani
satsioon lööb aktiivselt kaasa 
Tallinna olümpiaobjektide raja
mises.

EÜE on läbi aegade kasvanud 
üliõpilaskomsomoli kõige popu
laarsemaks ning sisukamaks et
tevõtmiseks. M alevasuve kor

daminek sõltub suuresti TPI 
komsomoliorganisatsiooni tööst 
— TPI annab malevasse ca 800 
inimest, meistrid, ca 30—40% ko
mandöridest ja komissaridest. 
Korraldab õppusi rühma juhti
dele. Ei saa aga öelda, et m a
levas läheks kõik libedasti. TPI 
komplekteerimisplaan oli 900 
malevlast, töötas aga 700. Põh
jus: esimesel kahel kursusel po
le praktikat üksnes majandus
teaduskonna üliõpilastel, seal 
aga on enamuses tütarlapsed. 
Väljapääs võiks olla ehitusrüh- 
made arvu vähendamine ning 
teenindus-, kaubandus- jms. 
rühmade arvu suurendamine. 
Teiseks valusaks probleemiks on 
nn. partisaniliikumine. Välja
pääs: tuleks luua rühmi, kes
töötavad vaid ühe kuu. Sellest 
lähtudes kaalutakse TPI komso
molikomitees suvem aleva loo
mise võimalust, mis TRÜ-s on 
juba aastaid olemas. Praegu aga 
oli suvel «partisanirühmades» 
ligi 100 tipikat. See näitab ilm e
kalt, et meie töös EÜE propa
geerimisel on tõsiseid puudusi. 
Probleemi lõplik lahendus seis
neb meie arvates eelkõige EÜE 
komplekteerimise ja töökorral
duse muutmises selliseks, et 
kaoksid peamised «partisanlust» 
soodustavad tegurid.

Kommunistliku ideelisuse alu 
seks on teaduslik, marksistlik- 
leninlik maailmavaade. Seepä
rast pöörabki komsomoliorgani
satsioon nii suurt tähelepanu 
niisuguse maailmavaate kujun
damisele igas m eie ühiskonna 
liikmes. M arksismi-leninismi 
teooria sügav omandamine kõrg
koolis toimub ühiskonnateadus
te kui kohustuslike õppeainete 
omandamises õppeprotsessis ja 
üliõpilaste praktilises kaasalöö
mises ühiskondlik-poliitilises 
praktikas.

Uhiskondlik-poliiiiline prakti
ka — see on ürituste süsteem, 
mis on suunatud organisatoor
sete ja ühiskondlik-poliitiliste 
kogemuste omandamisele iga 
üliõpilase poolt, et teda ette va l
mistada tööks kollektiivis.

Komsomolikomitee ÜPP ko
misjon tegi möödunud õppeaas
tal ära tõsise töö. Kooskõlas ins
tituudi ÜPP nõukoguga viidi lä- 

- bi ÜPP atesteerimine sügisse
mestri lõpul. Tuleb ära märkida

elektroautomaatikateaduskonna 
printsipiaalset suhtumist.

ÜPP komisjoni tööd rasken
das asjaolu, et siiani on insti
tuudis käibel ÜPP 3 eri arves
tusraamatut, mis soodustavad 
formaalset suhtumist ÜPP-sse 
üliõpilaste seas. On välja tööta
tud arvestusraamatu uus vorm, 
plaanis on välja vahetada kõik 
praegu käibel olevad arvestus
raamatud.

TPI-s õpib 28-st rahvusest 
noori. Lähtudes sellest juhib 
komsomolikomitee ühiskondlik
ku tööd nii, et lähendada eri 
rahvustest eakaaslasi. Komiteel 
on sõprussidemed üle 30 meie 
suure kodumaa kõrgkooliga. Su
vel võeti vastu -516 üliõpilast, 
neist 468 välismaa üliõpilast 
viiest riigist.

TPI komsomoliorganisatsiooni 
suurimaks ürituseks on tradit
sioonilised rahvaste sõpruse pae" 
vad, mis tänavu toimusid 19. 
korda. Internatsionalismi ideede 
omandamise vormid ja meeto
did TPI-s kujutavad endast 
ühtset süsteemi ning omavad 
kindlat ideelis-poliitilist suu
nitlust. Tõelisteks internatsio
nalistideks muututakse ainult 
aktiivses ühiskondlikus elu 
protsessis, milles osalemine tu 
gineb teaduslikul maailmavaa
tel.

SPORDISEKTORI tegevuses 
võib välja tuua 3 suunda: komi
tee jaoks, spordiklubi jaoks 
ning teaduskondade jaoks. Sek
tor kajastab oma tööd «Tallina 
Polütehnikus» ning püüab pro
pageerida sporti instituudis.

Oma ÜLIÕPIL ASKLUBILE
vaatame me mitte üksnes kui 
vaba aja veetmise kohale, vaid 
kui ühele kõrgkooli tähtsamale 
laborile, mis teostab üliõpilaste 
poliitilist, kõlbelist ja esteetilist 
kasvatamist. Üliõpilasklubi juu
res tegutses 1978/79. õ.-a. 16 h u- 
vialaklubi, kus osales 1538 in i
mest.

1978. a. arutas ELKNÜ Kesk
komitee büroo olukorda TPI 
ÜHISELAMUTES ning leidis 
selles suuri puudusi. Puuduste 
likvideerimiseks kavandati
plaan, mida asuti ka ellu viima. 
Oodatud efekti aga ei järgne
nud. Olukorra muutmine niisu

gusel viisil, et ka üliõpilased 
uuendustega kaasa tuleksid, 
nõuab üleminekut kvalitatiivselt 
uuele tasemele. Uue komso
molikomitee esmaseks ülesan
deks on: a) luua aktiivsed ja te- 
gutsemisvõimelised ühiselamute 
nõukogud, b) korrarikkujaid 
senisest täpsemini välja selgita
da ning nad ühiselamust välja 
heita. Parimaid tube ergutada, 
anda neile uut mööblit, preemia 
või tuusikud mõnesse meie puh
kebaasi jne.

ŠEFLUSSEKTORI ülesanne on 
töö kooliõpilastega ning insti
tuudi esmakursuslastegä. Prae
gu on sektoril sidemed 18 Tal
linna kooliga. Plaanis on side
med Paide rajooni koolidega. 
Tudengid abistavad šefluskoole 
puhkeõhtute organiseerimisel 
ning juhendavad huvialaringe. 
Sektori liikmed pidasid koolides 
üle 100 TPI-d tutvustava loen
gu. Seflussektor on organiseeri
nud ka 80-liikmelise pioneeri- 
juhtide rühma. Kuid siin on 
TPI tudengi töö efektiivsus kü
sitav. Kas ei tasuks kaaluda 
küsimust, et pioneeri juhi spet
siifilise tööga tegeleksid ikkagi 
selleks vastava ettevalmistuse 
saanud tudengid?

1978/79. õ.-a. kevadsemestril 
viis meie seflussektor läbi foo
rumi komsomolitöötajatele, kes 
tegelevad üliõpilasnoorsoo šef- 
lustööga üldhariduslikes kooli
des. Osaleti ka Riiast, Moskvast, 
Vilniusest, Smolenskist ja mu
jalt. Loodame, et ELKNÜ Kesk
komitee toetab taoliste ürituste 
läbiviimist ning abistab TPI 
komsomolikomiteed nii prakti
liste näpunäidetega kui ka ma
teriaalselt, sest TPI komsomoli
komitee arvates on tekkinud 
kõik eeldused ürituse muutmi
seks üleliiduliseks šeflustöötajä
te seminariks.

«Järjekindlalt relvastab par
tei komsomoli, nõukogude noor
soo avangardi, suurte ja selgete 
sihtide ning konkreetsete üles
annetega. Meie, kommunistlike 
noorte põhiülesanne on teha 
kõik selleks, et õigustada par
tei usaldust, anda kogu oma 
nooruslik energia partei poolt 
meie ette seatud ülesannete 
täitmiseks,» ütles R. Vihvelin. 
oma ettekande lõpul.

Komsomolikonverentsl delegaate 
tervitas Instituudi rektor BORIS 
TAMM.

TEODOR LUTŠKOVSKI rääkis 
oma sõnavõtus õppimisest kõrgkoo
lis: kooli seinte vahel pole õppimine 
pop, kuid tööle minnes hinnatakse 
kõrgelt head spetsialisti, toimub
väärtuste ümberhindamine. Selleks 
tuleb suhtumise muutumist kiiren
dada kõrgkoolis. Ta nimetas mõned 
võimalused: l) loengute aktiivsem
külastamine, 2) peab olema oma 
eriala patrioot, 3) grupiviisiline 
õppimine, 4) kasutada rohkem raa
matukogu, 5) mitte propageerida
teadmatust ( «Näe, õppisin ainult 
kaks tundi, aga eksamil sain viie!»).

SVETLANA NEDOBE2KINA võttis 
sõna noorte lektorite kooli teemal. 
Tuleb öelda, et kooli liikmeskond 
peaks Instituudi tudengkonna arvu
kuse juures tunduvalt kasvama
(TRÜ-s noori lektoreid 270, meil

SÕNAVÕTTUDEST * SÕNAVÕTTUDEST
vaid 80). Peaksime jõudma nii kau
gele, et instituuti lõpetades oleks 
igal diplomandil taskus NLK tun
nistus.

AIVAR KOPLIMETS selgitas M- 
teaduskonna muresid ja raskusi 
malevakaadri -  komplekteerimisel. 
Möödunud kevadel saadi kokku 
vaid 60% etteantud arvust. Teadus
konnas puudub kindel malevaaktiiv 
ning tudengid toovad põhjuseks ka 
suvise praktika, raske majandusliku 
olukorra kodus, mõni lihtsalt ei 
viitsi ja mõni ei taha.

TARMO VEER küsis delegaatidelt, 
miks sport ei ole pop. Kui palju 
tudengeist on osa võtnud instituu
di sisestest võistlustest, kas või 
pealtvaatajate-kaasaelajatena? Kui 
palju teavad tudengid instituudi 
spartakiaadist? Kuhu on jäänud 
ehtne, tudenglik, sportlik «ärplemi

ne» rebasest rektorini nii oma koo
lis kui kõrgkoolide vaheliselt?

LEMBITU MERDIK rääkis ÜPP- 
st ja SÜT-i korraldamise parendami
sest, laupäevakutest.

KÜLLI KRAANI kõneles keemia- 
teaduskonna komsomolibüroo õppe
sektori tegevusest.

TATJANA NOVIKOVA peatus 
šeflustöö probleemidel.

TPI EÜE sektori juhataja AND
RES PALING ütles oma sõnavõtus, 
et TP-s nr. 32 ilmunud EÜE-tee- 
m alises artiklis toodud seisukohad 
ei ühti TPI komsomolikomitee ar
vamusega malevaprobleemide suh
tes.

Paberid on maleva kui tõsise ja 
arvestatava rahvamajandusorgani- 
satsiooni puhul vajalikud, samuti 
on EÜE paberlasjandus hea tree
ning tööks paberitega tulevastel

ELKNÜ TPI  KOMITEE  UUS K OO SS EIS :

töökohtadel.
«Partisanid» on vabad igasugu

sest kontrollist, ent kas see «vaba
dus» nii hea ongi? Vaevalt et elus 
mujal sellist vabadust enam kohtab! 
Lõppkokkuvõttes aga on malev nii
võrd tu gevvorganisatsioon, et «par
tisanid» talle kardetavaks ei 
muutu.

Tartus ületati ka tänavu komp- 
lekteerimisplaani, meil jäi jälle 
puudu. Võib-olla pole plaan lihtsalt 
reaalne? Pole arvestatud õppeplaa
nide muutust, mis on viimasel ajal 
suurendanud praktikaga seotud üli
õpilaste arvu.

Meistrite väljaõpe on osalt tõesti 
puudulik. Kuid kõike läbi nämmu- 
tada lihtsalt ei saa. Peab olema 
endal tahtmist meistri nime välja 
teenida.

Kuiva seadusega on nii, et joo

mine pole maleva-, vald sotsiaalne 
probleem tervikuna. Kas õlleput
kade publik on malevas jooma
õppinud?

Maleva juhid on malevale palju 
andnud, et malev oleks tõesti meie 
malev. Oleks igaühel sellist tööindu 
nagu malevajuhtidel!

On vaja kõikide, ka talveunes ui
nuvate tudengite ettepanekuid, et
saaksime öelda: «Sõidab, sõidab
EÜE PEALVEElaev . . .»

Konverentsil võtsid sõna TPI par
teikomitee sekretär AADU TALTS 
ja ametiühingukomitee esimees 
TOOMAS TIIKMA. Tervitused ja 
aukirjad hea töö eest põllumajan
duses andis üle ELKNÜ Paide Ra
joonikomitee esimene sekretär 
LEHO LUGNA. ELKNÜ Tallinna 
Linnakomitee esimene sekretär 
JAAN TANVEL andis TPI komso
moliorganisatsioonile üle ÜLKNÜ 
Keskkomitee vimpli hea töö eest 
1979. a. esimesel poolaastal.

Leho Alliksoo, EE-51. Jüri Edur, AA-71. Urmas Hiire, 
LA-71. Aivar Koplimets, MT-71. Jelena Kudrjav- 
tseva, mineraalväetiste ja -söötade labori nooremtea
dur. Teodor Lutškovski, arvutuskeskuse insener. Maire 
Poom, TI-71. Pille-Trün Mihelson, TI-71. Svetlana 
Nedobežkina, KA-77. Sylvia Nei, TL-91. Tatjana Novi- 
kora, EK-37. Laine Oinus, TI-71. Andres Paling, info

töötlemise kateedri assistent. Igor Pihela, TP-71. Silva 
Porkon, komsomolikomitee arvestussektori juhataja, 
Olavi Pihlamägi, Üliõpilasklubi direktor. Tõnu Radik, 
MP-32. Hanno Rohtla, infotöötlem ise kateedri aspirant. 
Aksel Rüütel, ehitusmaterjalide kateedri labori juha
taja. Jürgen Saks, EV-31. Paul Saar, TU sektori noo
remteadur. Pavel Žukovets, LR-97. Savo Urke, MT-51.

Erki Urva, TM-31. Ann Vahakorm, TÕT-i kunstnik. 
Enn Vaher, EE-31. Tiiu Vellendi, KO-71. Raivo Vihve
lin, ELKNÜ TPI Komitee sekretär.

Komsomolikomitee sekretäriks valiti Raivo Vihvelin, 
tema asetäitjateks ideoloogia alal Igor Pihela, õppetöö 
alal Teodor Lutškovski, orgtöö alal Pavel Žukovets ja 
EÜE alal Andres Paling.



A m e t iü h in g u  X X I V  ко nver©nts
Instituudi ametiühinguorganisatsiooni XXIV aru- 

ande-valimiskonverents viidi läbi 31. oktoobril. A/ü  
komitee andis aru oma kolmeaastasest tegevusest. 
Järgnevalt lühivariant komitee esimehe Toomas 
Tiikma aruandekõnest.

Õppetöö liinis seisab a/ü organisatsiooni ees keeru
kas töö, et omalt poolt kaasa aidata üliõpilaste välja
langevuse vähendamisele. Selleks tuleb • õppetööd 
paremini korraldada ja parandada olukorda ühisela- 
muis, propageerida erialasid keskkoolides ning töölis- 
noorsoo seas.

Teadustöö. Teaduslikku kraadi ja kutset omab m eil 
69% õppejõude. See tase on optimumilähedane. Napp 
on olnud teadusdoktorite ja professorite juurdekasv. 
Aruandeajal kaitsesid doktoriväitekirja H. Tiismus, 
V. Reiman, V. Koslov ja A. Gorjatšova.

Teaduslike uurimistööde maht 1978.a. oli 3,53 milj. 
rubla. Selle mahu aeglane kasv on seotud meile eral
datava palgafondi limiteerimisega. Instituudi teadus
lik potentsiaal võimaldaks märksa suuremat teadustöö 
mahtu. Loodame, et vähem alt XI viisaastakul arves
tavad plaaniorganid, et enamus meie uurimistöid on 
seotud NSV Liidu majanduse ja teaduse ees seisvate 
tõsiste probleemide uurimisega, ja nad suudavad 
lahendada palgafondi ümberjaotamise probleemid. 
Teisest küljest tuleb meil tõsiselt mõelda oma uurimis
temaatika kontsentreerimisele ja vähem tähtsate tee 
made sulgemisele.

öppe-teadustöö komisjoni peaülesandeks on olnud 
sotsialistliku võistluse süvendamine ja laiendamine.

Kuigi 1974. a. väljatöötatud sotsialistliku võistluse 
juhendit on pidevalt täiendatud, ei saa praegust orga
niseerimist laitmatuks lugeda. Põhjendatud nurinat 
On tekitanud eksperthinnangute liiga suur osakaal, ka 
ei saa arvestada võistlevate allüksuste arengu dünaa
mikat ega kohustuste täitmist. Need küsimused tuleb  
põhjalikult läbi kaaluda eeloleval tööperioodil.

Eelmise konverentsi otsuses kajastus lootus, et tu n 
niplaani saab paremaks muuta arvuti abil. A/ü kom i
tee, õppemetoodika valitsus ja arvutuskeskuse juht
kond leidsid, et otstarbekam on tunniplaani parandada 
organisatsiooniliste meetmete rakendamisega. Viimas
tel aastatel ongi tunniplaan meil väga piiratud audi- 
toorse fondi tingimustes lähenenud optimaalsele.

Üleliiduliselt on meie instituudi kollektiivi töö ära 
imärgitud: 1977. а. II kaht kõrgkoolide vahelises sotsia
listlik u s võistluses ja 24 000 rubla preemiat, 1978. a. 
ÜAÜKN diplom töötavate naiste töö-, olm e- ja puhke- 

: tingimuste konkurss-ülevaatusel.
Ideoloogia- ja kultuuritöös toetub kõrgkool suuresti 

^ametiühingule, kel on vahendeid ja kelle hoole all on 
üliõpilasklubi.

Aktiivseim a klübitõövormiga, taidlusega, tegeleb  
meil üle 500 inimese. Kahjuks on aga meeskooris, 
naiskooris ja puhkpilliorkestris liiga vähe üliõpilasi. 
Teiselt poolt on :meil taidluskollektiivide suured saa
vutused pingsa harjutamise vili. Seetõttu loodame ka 
edaspidi asjaomaste organite mõistvat suhtum ist taid
lejate vajadustesse, nagu rahalist toetust kontsertrei

s id ek s ja «Kuljusele» harjutusruume.

Tugevnenud on kultuuritöö materiaalne baas. 1977. a. 
valmis Taidlejate Maja endise Glehni lossi varem e
tel, «Pikos» tehti remont.

Edaspidi tuleb lossis ja klubides läbiviidavate üri
tuste ideeliskultuurilist taset tõsta. Näteks ei ole me 
seni suutnud kindlustada alkoholi kultuurset tarbimist.

Taidluskonkurss tõi esile vaka all olnud talendid, 
kellest parimad esindasid meie instituuti vabariiklikul 
taidluskonkursil. Sel kevadel tekkis uus huvialaklubi, 
A-klubi, mis koondab endas nooremate kursuste ü li-  
•õpilasaktiivi. A/ü komitee ja komsomolikomitee loo
davad, et selle klubi liikm eist kasvavad tublid kom
somoli- ja ametiühinguaktivistid.

1978. a. sai kümneaastaseks kujutava kunsti rahva
ülikool. Plaanis on taasavada tervise rahvaülikool. 
Kahjuks on meie komitees veidi tahaplaanile jäänud 
ÜET-le kaasaaitamine.

Populaarsed on olnud õppejõudude-teenistujate puh
keõhtud, m ille organiseerisid eri teaduskonnad.

M itmetel objektiivsetel põhjustel ei ole m eie in sti
tuudi inimesed saanud tellida ajakirjandust rahulda
val hulgal. Olukorda aitaks leevendada ajakirjanduse

müügipunkt TPI hoonetes. Asja on uuritud ning lahen
dust pakub «Ajakirjanduslevi» olemasoleva raamatu- 
ldoski kasutamisega müügipunktina, kuid müüja peab 
andma instituut, On püütud üles seada ajalehemüügi- 
automaate, kuid kahjuks tudengite liigne «tehnika- 
huvi» on need muutnud töökõlbmatuks.

Olmekomisjon tegeleb otseselt materiaalsete hüvede 
jaotamisega.

* Elamispinnast. On lisandunud uued korteritaotlejad, kuid 
tänu ENSV Ministrite Nõukogu korraldusele (mis nägi ette 
suurendada TPX-le eraldatavat elamispinda 800 m2-ni aastas 
kuni 1980. aastani) on teatud progress olemas. Sama korral
dus lubas ka vabanevad pinnad TPI käsutusse ning lõi tea
tud eelised kooperatiivkorterite taotlemisel (võrdle: 1976 I 
etapi pikkus 79 inimest, 1979 — 63).

* Sõiduautodest. TPI-le eraldatavate sõiduautode arv on 
stabiliseerunud (8 — 9 autot aastas). Varem jagas autosid a/ü 
komitee avalduste järgi, 1978. aastast jaotab a/ü komitee 
autode ostuioad a/ü büroode vahel, kes siis suurema objek
tiivsusega määravad selle oma töötajatele.

* Toitiustuskomisjonist. Tehtud on: kontrollitud toiduports- 
jonide kaalu, hinnatud sanitaarolukorda sööklates ja puhve
tites, kontrollitud menüü koostamist ja kalkulatsiooni, 
«pildistatud» söökla tööpäeva, selgitamaks tipptundidel esi
nevate häirete põhjusi, osaletud prakeerimiskomisjoni tege
vuses. öelda võib: on märgata olukorra mõningat parane
mist. Põhilised puudused: salateid ei väljastata küllaldaselt, 
toit pannakse müüki lünklikult, sellest tulevad järjekorrad, 
nõud on sageli mustad. Kuid tõele au andes on ka sööklal 
omad probleemid, seda põhiliselt tööjõuga, aga ka tehnilises 
seisukorras.

* Jooksvalt on olmekomisjon taotlenud töötajatele kütte- 
varumisel lubasid, tulevikus on ette näha vaiba ostulubade 
jagamine a/ü büroode vahel.I

* Uhiselamukomisjoni mitmekülgses tegevuses võib 
märkida head algatust. Esmakordselt viidi k. a. märtsis 
läbi kõigi ühiselam ulaste üldkoosolek. Et see esimene 
õnnestus, on ettepanek m uuta sellised koosolekud 
traditsiooniks.

Ü/e nõukogude töö on tõhustunud. Paranenud on 
näitagitatsioon, välklehtede väljaandmine, ü/e nõu
kogude koosolekutel arutatud küsimusi tutvustatakse 
elanikele operatiivselt. Puhtus ja kord ü/e üldkasuta
tavates ruumides ja tubades on ühtlustunud. Harva 
esineb eriti halbu tube.

Pääslates lubade kontrollimisel progressi pole. Teise 
ü/e pääsla töölerakendamiseks on ü/e komisjon mitu 
korda pöördunud nii ü/e nõukogu, seadme konstruk
tori, komandantide kui haldusprorektori poole, kuid 
tulemusteta.

Selle õppeaasta sügisel õnnestus meil koos administ
ratsiooniga leida võim alus majutada 5 lastega üliõpi- 
lasperekonda Koskla tänava ühiselamusse eraldi 
tubadesse.

* Töö ja palga komisjon peab otseselt jälgima töö
tajate ning administratsiooni vaheliste suhete seadus
likkust ning kaitsma töötajate huve.

A/ü komitee on astunud mõningaid konkreetseid 
samme, suurendamaks a/ü osa töötajate materiaalsel 
stim uleerim isel. Nii arutati a/ü komitee presiidiumil 
tehnouuenduste plaani täitm ise preemiate määramist 
koos TUS esindajatega.

Alates 1. novem brist hakkavad paljud meie insti
tuudi töötajad saama senisest 20% kõrgemat palka. 
Eriti m ärgatav on palgatõus laborantidel ja vanem- 
laborantidel. Et palkade reguleerim ine teadustööga 
seotud isikutel pidi toimuma sisemiste reservide 
arvel, siis tu li allasutuste juhtidel tõsiselt kaaluda, 
kuidas neile alluvat personali otstarbekamalt paigu
tada, arvestades töötajate huve ning saavutades samal 
ajal ka nende maksimaalse panuse teaduslikku uuri
mistöösse.

Töö instituudi naiste ja lastega. Selle komisjoni töö 
mahukaim osa on iga-aastased nääripeod. Need on 
rõõmustanud kuni 1000 last.

On arvestust peetud paljulapseliste perekondade (4 
ja rohkem last) kohta eesm ärgiga aidata kaasa nende 
olm etingim uste parandamisel.

Oluline selle komisjoni töös on pioneerilaagriküsi- 
mus. Rahvusvahelisel lasteaastal pole eriti meeldiv 
teatada, et pioneerilaagri sooviavaldustest õnnestus 
rahuldada ainult pooled, sest kohti polnud piisavalt. 
Tuusikute jaotam isel arvestasim e taotlejate perekonna 
ligikaudset sissetulekut, panust pioneerilaagri töö 
organiseerimisse, püüdsime vastu  tulla neile, kes kas

vatavad lapsi üksi. Oleme püüdnud leida laagri jaoks 
sobivat paika šeflusaluses Paide rajoonis, kuid selleks 
sobiva Väinjärve mõisahoone rekonstrueerimine on 
siiski äärmiselt töömahukas. Arutatud on laagri raja
mist Aegviitu. Oleme seisukohal, et laagriküsimus 
tuleb lahendada võimalikult kiirelt.

Töökaitse alal kehtib instituudis aastaiks 1976—1980 
kompleksplaan. See on võimaldanud paremini lahen
dada töö ohutuse ja tervistamisega seotud küsimu
si, parandada sanitaarhügieenilist olukorda õppeasu
tuses. Plaani rekonstrueerimis- ja kapitaalremondi 
osas on komplitseeritumaid probleeme söökla ja puh
veti kohtade arvu viimine normidega ettenähtud tase
mele. Nii on TPI-s sööklakohti 270, puhveti omi 430, 
peaks aga olema vastavalt 1000 ja 500.

Lihtsam on piimatalongidega. Nimelt eraldatakse 23 
allasutusele ligikaudu 2,5 tuhat liitrit piima kuus. 
Kasutamata jääb aga aastas üle 4 tuhande piimatalon- 
gi. Allasutuste juhatajad — selle probleemi lahendus 
sõltub üksnes teist!

Sotsiaalkindlustusalases töös võib mainida, et on vä
henenud TPI töötajate haiguspäevade arv inimese koh
ta, kuid on siiski küllalt kõrge. Tervistavate spordi- 
laagrituusikute kasutamine on mõnevõrra paranenud, 
väiksemaks on jäänud summad dieettoitlustamisele, 
vaatamata sellele, et viimasel ajal on dieetsöökla teises 
ühiselamus küllalt populaarne üliõpilaste ja teenistu
jate hulgas oma kvaliteedilise toiduga.

Rahvusvahelise lasteaasta puhul makst-i vabariigi va
litsuse otsusel lastega üliõpilasperekondadele 100 rubla 
toetust 1. mai puhul, kavas on see ka oktoobripüha
deks.

A/ü olulisemaid ülesandeid on hoolitseda inimeste 
vaba aja eest. Kahjuks tuleb öelda, et tuusikute saa
mise kord ei ole paranenud. (Täishinnalisi turismituu- 
sikuid saab instituut 5—6 tk. aastas.) Vaatamata tuusi
kute õigeaegsele tellimisele ei saa me tihti sobivaid 
tuusikuid ja sobival ajal. Eriti defitsiitsed on pere- 
konnatuusikud. Vähe oleme suutnud perekondade 
puhkevõimalusi pakkuda Klooga spordilaagris. 70% 
meie a/ü liikmetest saab puhata ainult suvel, seepärast 
oleme palunud rohkem tuusikuid just suveks. Suure 
populaarsuse on võitnud talvised Pühajärve tuusikud. 
Palju tuusikuid tagastame tavaliselt septembris, sest 
Õppeaasta alguse tõttu ei ole võimalik peaaegu kedagi 
puhkama saata.

A/ü komitee väliskomisjoni kaasabil osales 1979. a. 
35 meie üliõpilast tervistavates spordilaagrites Musta 
mere ääres ja Trakais.

Spordi- ja tervistavate ürituste komisjoni tööst näh
tub, et on saavutatud küllalt kõrge tase — 300 üritust 
üle 25 tuhande osavõtjaga aastas. Suurimad ettevõt
mised on Võidupühale ja Tallinna vabastamisele pü
hendatud rahvamatkad ning osavõtud ametiühingute 
ja komsomoli jooksukrossist. Tervistavad spordilaägrid 
on Aegviidus ja Kloogal.

Komisjon on analüüsinud üliõpilaste ja töötajate hai
gestumist. Sel alal «suutsid» meie üliõpilased 1977. a. 
Baltimaade rekordi püstitada — 73,7 haigusjuhtu 100 
üliõpilase kohta.

Orgmasstöö komisjoni tegevusse kuulub a/ü aktiivi- 
kooli organiseerimine, liikmemaksude laekumise kont
rollimine jm.

A/ü komitee on korduvalt rõhutanud, et a/ü rühma- 
organisaator on antud allasutuse juhtkonda kuuluv 
isik, kes on kohustatud ja volitatud osa võtma allasu
tuse juhtimisega seotud probleemide lahendamisest. 
Seega peab tal olema juhtimistööks vajalikke võimeid, 
teadmisi, oskusi.

Instituudis on seni vähe praktiseeritud sellist tööta
jate loomingulise aktiivsuse suurendamise ja nende 
juhtimisele kaasamise vormi nagu töö(tootm is-)nõu- 
pidamised. Need aitaksid operatiivselt töötajate poolt 
tõstetud küsimusi lahendada.

NLKP Keskkomitee ideoloogiaotsuses on rõhutatud 
nõuet kindlustada ühiskondlike organisatsioonide töö 
avalikkus. A/ü komitee võttis vastu sellekohase otsuse, 
mis kohustab komitee liikmeid jt. a/ü aktiviste aeg
ajalt sõna võtma «Tallinna Polütehnikus». Seda otsust 
on täidetud üle kivide-kändude. Infovahetuse organi
seerimine jääb uue komitee tõsiseks ülesandeks.

SÕNAVÕTTUDEST * UUS A/Ü KOMITEET. Tiikma ettekandele järgne
sid revisjonikomisjoni aruanne 
(R. Randmets) ja üliõpilasklubi 
aruanne (O. Pihlamägi).

Järgnesid sõnavõtud.
Dots. O. AARNA rääkis sot

sialistliku võistluse süsteemi 
täiustamise vajadusest, TP-31 
üliõpilane J. MERILAI A-klubi 
olemusest ja plaanidest, a/ü 
komitee aseesimees T. SAAL 
•ametiühingu osast üliõpilaste 
ühiskondliku aktiivsuse tõstm i
sel, MA-92 üliõpilane J. PLOOM 
olukorrast ühiselamuis, TP-31 
üliõpilane T. BERTELOV K ali
nini t. 101 ruumipuudusest ja 
sealse söökla ülekoormatusest, 
parteisekretär A. TALTS eda
siv iivast kriitikast ja a/ü ees 
seisvatest ülesannetest seoses 
uute etappidega meie maa m a
jandus- 'ja ühiskondlikus elus, 
HKK TAT A/ü VK esimees 
E. KAAS TPI a/ü ülesannetest 
üliõpilaste väljalangevuse v ä 
hendamisel ja ühiselamute olu- 
.korra parandamisel, J. PA PS-

TEL olmeküsimuste lahendami
sel ettetulevatest raskustest ja 
ühiskonnatöö aktiveerim ise va
jadusest.

Lõppsõna oli taas a/ü komi
tee esimehelt T. TIIKMAL, kes
vastas konverentsi delegaatide 
küsimustele (1981 valm ib klubi- 
söökla, plaanis on VI õppehoone 
söökla remont selle läbilaske
võime suurendamiseks, sotsia
listliku võistluse võitjate pre
meerimise asjaolud, suitseta
mine peahoone välisukse ees on 
häbiväärne jm.).

Aruandlus-valimisperioodil s il
mapaistnud kaasalööjaid am eti
ühingu elus peeti m eeles au
kirjade ja lilledega.

Valiti instituudi a/ü komitee 
uus, 32-liikmeline koosseis ja 
samuti 23-liikmeline Taidlejate 
Maja Nõukogu.

Konverents tunnistas a/ü ko
m itee töö aruandeajal rahulda

vaks ja võttis vastu asjakohase
otsuse.

A /ü uus komitee:
OLAV AARNA, automaatika 

kateedri dotsent,
TIIU ALLIK, tööstusliku soo- 

jusenergeetika labori vanem 
insener,

HELLE ARUNIIT, toiduainete 
tehnoloogia kateedri vanem
insener,

JAAN EILART, LS-31 üliõpi
lane,

ARVO JAANSON, arvutus
keskuse juhataja,

TIINA KABEL, TM-31 üliõpi
lane,

VALDO KOMPUS, ehitusme- 
haanika kateedri dotsent,

KALEV KOTKAS, MM-31 ü li
õpilane,

REIN KUUSIK, mineraalväe
tiste ja -söötade labori juha
taja,

HARRI KÄÄR, soojusenergee- 
tika kateedri dotsent,

ANDRES LAANSOO, masina- 
ehitustehnoloogia kateedri va
nemõpetaja,

JÜRI LAMP, majandusmate
maatika kateedri juhataja, 

JAAK MERILAI, TP-31 üliõpi
lane,

URMAS MÄND, ehituskonst
ruktsioonide kateedri dotsent, 

IVAR MÄRTSON, peenmehaa
nika kateedri juhataja, 

TATJANA NERINGITE, MM-18 
üliõpilane,

EDA NURK, TUS insener, 
AINO^NURME, kehalise kasva

tuse kateedri assistent, 
HILDA PAUTS, vanemökono- 

mist,
JAAN REISMAA, LS-31 üliõpi

lane,
EERIK REITER, TUS teaduslik 

sekretär,
TOOMAS RIHVK, EE-32 üli

õpilane,
KERSTEN SAAR, poliitökonoo

mia kateedri vanemõpetaja,

IVO SOIDRA, poliitökonoomia 
kateedri dotsent,

ANDRES TALVIK, graafika ka
teedri vanemõpetaja,

TOOMAS TIIKMA, a/ü komi
tee esimees,

HENN TOSSO, töökaitse ka
teedri assistent,

EINO TÕNISMÄE, töökaitse ka
teedri dotsent,

JELENA VENDELIN, automaa
tika kateedri vaneminsener, 

TOOMAS VILJALOO, AA-51 
üliõpilane,

PILLE VOLTRI, KÜ-31 üliõpi- * 
lane,

TIINA HUSSAR, KÜ-11 üliõpi
lane.

* * *

Esimesel uue komitee keos- 
olekul valiti a/ü. komitee esime
heks taas Toomas Tiikma. A se
esimehed on: orgtöö alal Valdo 
Kompus, töö ja palga küsimus
tes Eino Tõnismäe, ideoloogia
töö alal Ivo Soidra. Ü liõpilas- 
esimees on Jaak Merilai.
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Juubilar nägi ilmaval

gust 29. oktoobril 1929. a. V il
jandis, kus alustas ka kooliteed. 

1944. a. asusid juubilari vane-

NATALIA
SCHULTS

5 0
1. novembril Õnnitles ü ldteh-  

nilise kateedri pere oma v a 
n em õ pe ta ja t  Natalia Schultsi  
juubeli puhul.

Natalia Schults sündis Nar
va s  1929. aastal. P ärast  kesk
kooli järgnes tudengipõlv  TPI-s,  
mille  Natalia lõpetas 1954. a., 
omandanud keemik-tehnoloogi 
kutse. Sisseastumiseksamitest  
käesoleva ajani on Natalia, 
TPI-le  truuks  jäänud. Kohe

T P järgm ine eestikeelne num ber 
ilm ub 23. novem bril.

Avaldame siirast kaastun
net Sulev Siibakule isa 

ARNE SUBARU 
surma puhul.

LS-91 ja rühma juhendaja

mad elama Tallinna. Peale Tal
linna 2. Keskkooli lõpetamist 
1948. a. asus V. Mikkal õppima 
TPI keemia-mäeteaduskonda 
anorgaaniliste ainete tehnoloo
gia erialale. 1953. a. anti talle

keemia-tehnoloogiainseneri 
diplom anorgaaniliste ainete 
tehnoloogia erialal.

Töömeheteed alustas juubilar 
juba üliõpilasena, töötades V 
kursusel V. Kingissepa nim eli
ses Tselluloosi- ja Paberikom
binaadis.

Kujunes aga nii, et tööstuse 
meest temast ei saanud. Kolm 
aastat peale instituudi lõpeta
mist töötas ta Tartu Riikliku 
Ülikooli anorgaanilise keemia 
kateedris õppejõuna, aastail 
1956—1959 aga ENSV TA Ehi
tuse ja Ehitusmaterjalide Insti
tuudis nooremteadurina. 1958. a. 
alates on V. Mikkali töö olnud 
seotud meie instituudiga. 1959. a. 
astus juubilar aspirantuuri 
praeguse keemiatööstuse prot
sesside ja aparaatide kateedris
se, olles esimeseks aspirandiks 
selles kateedris.

1962. a. alustas V. Mikkal tööd 
õppejõuna keemiateaduskonnas.

1965. a. omistati talle tehnika- 
kandidaadi kraad ja 1969. a. 
kinnitati dotsendi kutsenimetus.

Valdek Mikkal on teinud pal
ju keemiateaduskonna õppe
kasvatustöö ja teadustöö aren
damiseks aastail 1966—1972 
prodekaanina, 1972—1978 de
kaanina. Ta on olnud teadus
konnas paljude õppe- ja tea
dustöö parandamiseks ettevõe
tud ürituste initsiaator ja juht.

pärast lõpetam ist asus ta  tööle  
m etallide tehnoloogia k a te e d 
risse vanemlaborandina. Sellele  
järgnes töö anorgaanilise k ee 
mia kateedris  algul va n em lab o 
randina ja  alates 1963. aastast  
vanemõpetajana. K äeso leva l ajal  
jä tkab  Natalia Schults tööd  
üldtehnilise ka teedr i  v a n em õ p e 
tajana. Selle p ika  ja  pingelise  
aja jooksul on kõik K o h t la -  
Järvel Õppivad õhtused ja  p ä e 
vased  tudengid saanud oma  
keemia-alased teadm ised  ju s t  
temalt . N õrgem ad v ir iseva d  
liigse nõudlikkuse üle, tu g e v a 
m ad  on tänulikud  teadm is te  
eest.

Peale pedagoogitöö osaleb N a
talia ak t i ivse l t  ühiskondlikus  
elus. P ideva l t  võtab  ta osa a m e 
t iühingut ööst. On olnud ajü  
rühmaorganisaator, büroo liige, 
laekur, v i im as te l  aasta tel ajü 
revis jonikom isjoni esimees.

Natalial ei p u udu  ka vaod  
teadusepõllul. Tema sulest on  
i lmunud 7 käsik ir ja lis t  te a d u s
tööd. Ta on noorem atele  kollee
gidele abiks nii nõu kui jõuga.

K u ig i m eie naised on saa vu 
tanud õigused töötada võ rdse lt  
meestega, ei vabasta  neid keegi  
kodustest m uredest.  K a  siin on  
Natalia hästi toime tulnud. Ta  
on üles kasva tanud kaks poega, 
kes on tublid  ja õp ivad  hästi.

Täname Sind teh tu d  töö eest. 
Surum e tugevas ti  k ä tt  ning  
soovime jõudu ja indu ka juu -  
belijärgseks tööks.

Kolleegid üldtehnilisest 
kateedrist.

Avaldame sügavat kaas
tunnet Riina Kaismale isa 

ENNO KAISMA 
surma puhul.

õpperühm  TI-91 ja infor
matsioonitöötlemise 

kateeder

Prodekaani ja dekaanina ei 
jäänud ta kõrvale aktiivsest 
teadustööst, m ille tulemusi on 
avaldatud koos prof. E. Siir
dega ja dots. E. Tearoga üle
liiduliselt tunnustatud mono
graafias «Destillatsioon», sa
muti paljudes artiklites, mis 
käsitlevad teoreetilisi problee
me keemiatööstuse protsesside- 
aparaatide valdkonnas.

Juubilar on aktiivselt osa võt
nud paljude ühiskondlike prob
leemide lahendamisest teadus
konnas ja instituudis, aga Ka 
väljaspool TPI-d.

1978. a. asus Valdek Mikkal 
TPI õppeprorektori vastutusrik
kale ametikohale.

Viljaka teaduslik-pedagoogi- 
lise ja ühiskondlik-poliitilise 
tegevuse eest on juubilari auta
sustatud medaliga V. I. Lenini 
100. sünniaastapäeva tähistam i
seks, ENSV Ülemnõukogu Pre
siidiumi aukirjaga.

Kolleegid tunnevad Valdek 
M ikkalit tõsise töömehena, kel 
jätkub alati seltsimehelikkust ja 
muhedat huumorit.

Soovime juubilarile tõsist edu 
ja head tervist eesseisvate vas- 
tutusrikaste ülesannete lahen
damisel.

Kolleegid

Juba hulk aastaid on õppe
jõudude põhimureks dokumen
tide kopeerimisvõimaluste ja 
väliskirjanduse vähesus TPI 
Teaduslikus Ramatukogus. Vii
m astel aastatel kurdetakse jär
jest rohkem ka ruumipuuduse 
üle — raamatukogul on vähe 
lugejakohti, kateedritel ja labo
ritel puuduvad ruumid infoma
terjalide säilitamiseks ja kasu
tamiseks.

R aam atukogusse on tellitud  ligi 
1200 n im etust a jak irju , neist- välis
m aiseid üle 400. Valuuta eest telli
takse  igal aasta l 36—40 a jak irja . Üle 
100 vä lisa jak irja  saab raam atukogu  
vahetuse  teel, 200 «A jakirjandusle
vi» kaudu  ja  55 m ikrofiššidel.

Kateedrite küsitlemisel ilm
nes, et soovitakse mitmeid meil 
puuduvaid kodu- ja välismai
seid ajakirju. Kõik sellised ette
panekud tuleks edaspidi esita
da raamatukogu komplekteeri- 
misosakonnale. Põhjendatud 
soovid kodumaiste ajakirjade 
tellim iseks rahuldatakse alati. 
Ka välisajakirjade tellimiseks 
tekib järjest uusi võimalusi.

V älisajak irjade kohta in fo rm atsi
ooni saam iseks võib soovitada välis
a jak irjad e  sisukordade koopiate 
jälg im ist. Juba  m itm eid aastaid  on 
võim alik  te llid a  NSV L iidu suure
m atesse infokeskustesse saabuvate 
v ä lisa jak irjade  sisukordade koopi
aid. T PI-s vaatavad igal aastal 
ka teed rite  esindajad  läb i koond- 
prospekti, m ille alusel on võim alik 
vä lisa jak irjade  sisukordade koopi
aid tellida. K una sisukordade koo
p iad  on väga operatiivne in fom ater- 
ja l — nad saadetakse v ä lja  10 päeva 
jooksul p ä rast a jak irja  vastavasse 
NSV Liidu infokeskusesse saabu
m ist, on neid o tstarbekas te llida  
k a teed rite le  ja  laboritele, et nende 
põhjal kohe vä lja  tellida  v a ja liku  
a rtik li koopia.

1978,. aastal oli te llitud  990 n im e
tu s t vä lisa jak irjad e  sisukord! 32 
T P I k a teed rile  ja  laborile.

K una sisukordade koopiad on 
odavad, on lu b atu d  n im etuste dub
leerim ine e ri ka teedrite  vahel.

Kopeerim isseadm ete osas ei ole 
lahendust lähem al ajal ette näha. 
Praegused  väikese võim susega ko- 
p eeraparaad id  suudavad' vaevalt 
rahu ldada  raam atukogusiseseid  va
jadusi. L ugejate le  valm istatakse  
koopiaid a in u lt raam atukogude
vahelise laenu tuse  (RVL) teel saa
bun u d  a jak irjaartik lites t.

Raadiotehnika kateedri poolt 
tõstatati küsimus patendimater- 
jalide tutvustamise kohta. TPI 
Teaduslikus Raamatukogus ei 
ole patendifonde ja ei ole ka 
planeeritud nende loomist. Meie 
raamatukogus on võimalik tut
vuda ainult patendibülletääni- 
dega «Открытия. Изобретения. 
Промышленные образцы. То
варные знаки» ja «Изобретения 
в СССР и. за  рубежом», mille

HARRI 
EESMAA

60
26. oktoobril sai 60-aastaseks 

instituudi haldusprorektor Har
ri Eesmaa, üks meie kollektiivi 
staažikamaid liikmeid, keda esi
meste hulgas autasustati insti
tuudi kuldmärgiga.

TPI üliõpilaseks astus ta 1945. 
aasta sügisel, pagasiks majan
duslike raskuste kiuste oman
datud keskharidus ja rindeteed 
Eesti Laskurkorpuse ridades.

Eks see elupagas võimaldaski 
tal mitte ainult edukalt oman
dada ehitusökonoomika saladu
si, vaid ka juba üliõpilasena 
olla instituudi haldusprorektor. 
Selles ametis on ta tänase päe
vani. Ülesandeid, üks keeru
kam kui teine, on olnud palju. 
Esimestel sõjajärgsetel aastatel 
tuli tal minimaalse materiaalse 
baasiga tagada kõrgkooli kõik

Õnnitleme
vajadused, kuuekümnendail aas
tail olla ulatusliku ehitustege
vuse organiseerijaks, praegu aga 
hoida korras vabariigi suurima 
kõrgkooli majapidamine ja ka
vandada abinõusid selle edasi
arendamiseks.

H. Eesmaa igapäevane tege
vus tugineb põhjalikele majan- 
dusalastele teadmistele ja insti
tuudi kõigi elukiilgede üksik
asjalikule tundmisele. Ta on 
instituudi elav ajalugu ja am
mendamatu informatsioonialli
kas. Aastaid on H. Eesmaa õp
pejõuna jaganud oma teadmisi 
üliõpilastele. Oma ametikohus
te täitmise kõrval on ta pidevalt 
lahendanud vastutusrikkaid 
ühiskondlikke ülesandeid. Kaks 
korda on teda valitud rajooni
nõukogu saadikuks, ta on osale
nud spordiühing «Kalev» vaba
riikliku nõukogu, ALMAVÜ va
bariikliku komitee ja paljude 
teiste ühiskondlike organisat
sioonide juhtimises väljaspoel 
instituuti. H. Eesmaa on Tead
laste Maja asutajaliige ja nõu
kogu liige. Meie majas on ta 
käed külge pannud spordiklubi, 
Punase Risti, sõjaveteranide ja 
paljude teiste organisatsioonide 
juhtimisele. Kommunistina on 
teda korduvalt valitud partei 
juhtivatesse organitesse.

H. Eesmaa autasude nimistus 
on kuus medalit, kolm ENSV 
Ülemnõukogu Presiidiumi ja 
paarkümmend muud aukirja.

Tema iseloomuomadustest tor
kab silma tasakaalukus ja kõi
gutamatu rahu ka kõige kee
rukamates situatsioonides.

õnnitledes juubilari soovime 
talle head tervist ja raugema
tut energiat edaspidiseks.

K O L L EE G ID ■

Õppejõud ja
116 seeriast on tellitud 65 TPI 
profiilile vastavat. Väljaanne on 
väga mahukas ja seetõttu säili
tatakse seda raamatukogus ai
nult 3 aastat.

Küllalt täiuslikud ja kõigile 
kättesaadavad patendifondid on 
Vabariikliku Teadusliku Tehni- 
karaamatukogu patendiosakon
nas Olevimägi 8/10.

Uudiseks on käesoleval aastal 
katseliselt tegutsema hakanud 
valikteadistussüsteem VALTER, 
mis on üks osa vabariiklikust 
teadus- ja tehnikainformat
siooni süsteemist VATTIS. Ühe 
osa VALTER-ist moodustab pa- 
tendialane teenindamine.

Rahvusvaheline Patendiin form at- 
siooni Keskus Viinis kogub ja  väl
jastab  inform atsiooni leiu tiste  ja 
m itm esuguste patendidokum entide 
kohta m agnetlintidel. Keskusse lae
kub inform atsioon 44 riigilt, seal
hulgas ka  NSV Liidult. M agnetlinte, 
m ida väljastatakse V iinist iga 
nädal, saadetakse ka Moskvas asu-, 
vasse Üleliidulisse Patendikeskins- 
tituu ti, sealt kopeeritu lt Eesti Info- 
instituuti, mis om akorda väljastab  
seda kohalikele infotarbijaile. P rae 
gu töötab süsteem  katselise lt ja 
tasuta.

Teise osa VALTER-ist moo
dustavad VINITI magnetlindid. 
VINITI töötab läbi kogu maa
ilma publikatsioonide voo. Tööt
lemise tulemused sisestatakse 
elektronarvutisse infovälja
annete koostamiseks. Sama in
formatsioon väljastatakse ka 
magnetlintidel, mida võivad 
saada automatiseeritud infotee
ninduse keskused. VALTER oma 
esimeses etapis hakkabki tööta
ma VINITT-st saadavate mag- 
netlintidele salvestatud andme
baasidega. Esialgu on ka valik
teadistuse temaatika piiratud, 
hõlmates referaatide andmebaa
si informaatika ja bibliokirjete 
andmebaasi arvutustehnika, au
tomaatika, elektriside ja tehni
lise küberneetika alalt. Edaspi
di on loota automatiseeritud in- 
foedastust ka teistelt erialadelt. 
Teadaolevatel andmetel jõuab 
informatsioon masinkandjatel 
teenindavatesse keskustesse kii
remini kui vastavad bibliograa
fia- ja referaatväljaanded.

raamatukogu
Tõsiseks probleemiks raama

tukogu töös, millele vihjab ka 
tööstuse juhtimise ja planeeri
mise kateeder, on raamatute lii
ga hiline raamatukogusse jõud
mine võrreldes ilmumisega. Sel
leks on mitmeid põhjusi.

Kõik raam atud  suunatakse  kõige
pealt m üügivõrku, alles h iljem  bib- 
kollektorisse ja sealt raam atukogu
desse. R aam atute läbitöötam ise aeg 
T PI Teaduslikus Raam atukogus 
u latub kolme nädalani, m õnikord 
veelgi enam. A inult a jak irjad  jõ u a
vad lugejani 3—10 päevaga. Tõsi
seks takistuseks on ka ebaregu laar
ne tran sp o rt raam atukogu hoonete 
vahel. Ei’iti raske on sidepidam ine 
Kopli m ajadega.

Mitmeid küsimusi on tekki
nud seoses kateedrite käsiraa
matukogude komplekteerimise 
ja korraldamisega. TPI Teadus
liku Raamatukogu Nõukogu öt- 
suste põhjal on jäänud põhimõt
teks komplekteerida kateedrite 
käsiraamatukogudesse .• m ini
maalselt kohapeal kasutamiseks 
vajalikke käsiraamatuid, sõna
raamatuid, entsüklopeediaid, 
1—2 eksemplari õppekirjandust, 
mõned vajalikud standardid. 
Teadustööks vajalikke mono
graafiaid käsiraamatukogudesse 
komplekteerida pole ette näh
tud.

Rohkem materjale on luba
tud käsiraamatukogudesse de
poneerida neil kateedritel ja la 
boritel, mis asuvad teaduslikust 
raamatukogust kaugel.

Mõningaid entsüklopeediaid, 
sõnaraamatuid ja käsiraamatuid 
on raamatukogule tellitud roh
kem just selle arvestusega, et 
kateedrid ja laborid võiksid 
neid oma käsikogudesse laenata, 
kui kohapeal on olemas käsiko- 
gu eest vastutaja ja sobivad 
hoiutin gimused.

А. VALMAS

Täname kõiki õnnitlejaid!  
P üüam e üheskoos edasi!

S m ir  tänu TPI Üliõpilasklubi- 
le meile  osutatud tähelepanu  
eest!

VALDEK MIKKAL 
HARRI EESMAA

AUTOMEESTE ÕHTU
M ehaanikateaduskonna autode ja 

autom ajandile  eriala üliõpilastel ja 
õppejõududel on saanud traditsioo
niks igal sügisel auto transpordi töö
ta ja te  päeva eel «Pikosse» kokku 
tu lla , e t kohtuda eriala mõne sil
m apaistvam a lõpetaja või teiste 
auto transpord i hea käekäigu eest 
seisvate inimestega.

24. oktoobri] «Pifcos» rääkis meie 
eria la  I I  lennu lõpetaja, EKP Kesk
kom itee tööstuse ja  transpordi osa
konna ju h a ta ja  asetäitja  Mati P rin ts 
om a õpinguaastatest TPI-s ning 
transpord i arengu tänastest suunda
dest. P uudu ta ti ka  olümpia-aegse 
Tallinna liikluskorraldust.

«Automi» V abariik liku  Nõukogu 
esimehe I a se tä itja  V aldur Tam- 
ming tut4-ustas üh ingu tööd ja  
võimalusi h a rrastu si uhtide ühiseks 
pereks liitm isel nende sõidum eister- 
likkuse ja  litklem isviisakuse nimel. 
Nagu selgus, jä tk u b  selles tööd ka  
meile.

V iktoriinis ilm nes, et kõige p a re 
m ini o rienteerusid  autoga seotud 
rekord ite  m aailm as tulevased au to 
vedude ko rra lda jad  n e ljandalt k u r 
suselt.

õ h tu  lõpetas V aldur Tam m ing 
rohkete slaidide ja  värv ika te  re i
sik irje ldustega Indiast, S ingapurist 
ja  M aiaisiast.

MART NAPA, MA-71

DOONORITE PÄEV on 14. novembril 9.30—12.30 Spordihoones Ehitajate 
tee 4. Ootame teenistujate ja üliõpilate rohket osavõttu!

TPI arstipunkt

«TALLINNA POLÜTEHNIK»

«ТАЛЛИНСКИЙ ПОЛИТЕХНИК» Toimetase aadress: 200026 Tallinn, Ehitajate tee 5, TPI, 3. hoone, tuba 204, tel. 537-261. 
Адрес редакции: 20C026 Таллин, Эхитаяте теэ, 5, ТПИ 3 корпус, комната 204, 

ТС Л. 53-7-261.

Trükikoda «Ühiselu», Tallinn, Pikk t. 40/42. Орган парткома, ректората, комитета
ЛКСМЭ и профкома Таллинского политехнического института «Таллинский поли
техник». Типография «Ю хиеэлу», Пшск, 40/42. Hind 2 kop. 

ТеИ. nr. 1946 
МВ-06566

V astutav to im eta ja
G. H azak


